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P R O T O K Ó Ł  Nr XIX/2016 

z XIX sesji Rady Gminy Kraszewice odbytej 27 czerwca 2016 r.  

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Kraszewice 

  

Przewodniczący Rady Gminy Artur Chowański o godz. 9:00 otworzył 

sesję i po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji. Listy obecności radnych oraz gości 

stanowią załączniki nr 1 i 2 do nin. protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że porządek obrad 

dzisiejszej sesji przedstawia się następująco:  

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad XIX sesji Rady Gminy. 

3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad XVIII sesji Rady Gminy. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i z realizacji 

uchwał. 

6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

7. Informacja z działalności GKRPA za rok 2015. 

8. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Kraszewice za 2015 rok oraz 

sprawozdanie finansowe wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. 

9. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu               

z wykonania budżetu gminy Kraszewice za 2015 rok wraz z informacją                   

o stanie mienia komunalnego. 

10. Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu i sprawozdaniem 

finansowym. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania 

budżetu za 2015 rok wraz ze sprawozdaniem finansowym. 

12. Przedstawienie Uchwały nr 1/2016 Komisji Rewizyjnej z dnia 13 maja 

2016r. w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Kraszewice za 2015 rok.  

13. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kraszewice o udzielenie absolutorium dla 

Wójta za 2015 rok. 

14. Głosowanie w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Kraszewice za 

2015 rok. 

15. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmian w budżecie gminy Kraszewice na 2016 rok, 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 

2016-2020, 

3) wniesienia wkładu pieniężnego do Spółki Oświetlenie Uliczne i Drogowe 

Sp. z o.o. z siedzibą w Kaliszu, 

4) procedury uchwalania budżetu oraz rodzaju materiałów towarzyszących 

projektowi budżetu, 
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5) określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi,  

6) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kraszewice w 2016 

roku.  

16. Wnioski i zapytania radnych. 

17. Odpowiedzi na wnioski. 

18. Zakończenie obrad sesji.      

 

W sprawie porządku obrad nie zgłaszano uwag i zapytań.                    

W wyniku głosowania porządek został przyjęty przez Radę Gminy.                                  

(za – 12 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 1 głos). 

 

Punkt 3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

Na Sekretarza Obrad XIX Sesji Rady Gminy wybrany został radny Jan 

Kędzia. 

 

Punkt 4. Przyjęcie protokołu z obrad XVIII sesji Rady Gminy. 

Sekretarz Obrad XVIII sesji Radny Ryszard Ilski oznajmił, że protokół  

z obrad sesji jest zgodny z jej przebiegiem i zawnioskował o przyjęcie 

protokołu bez odczytania.   

Ponieważ w sprawie protokołu nie zgłaszano uwag i zapytań, 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu                  

XVIII sesji Rady Gminy w dniu 3 czerwca 2016 r. bez odczytania.  

W wyniku jawnego głosowania protokół został przyjęty przez Radę  

(za – 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

W głosowaniu uczestniczył nieobecny na otwarciu sesji radny Daniel 

Pyrgiel.  

 

Punkt 5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym               

i z realizacji uchwał. 

Wójt Gminy przedłożył Radzie sprawozdanie nt. swojej działalności                       

i z realizacji uchwał w okresie międzysesyjnym, a więc od ostatniej sesji                  

w dniu 3 czerwca 2016 r.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

W sprawie sprawozdania nie zgłaszano uwag i zapytań. 

Rada Gminy przyjęła powyższe sprawozdanie do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt 6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie 

międzysesyjnym. 

Informację przedstawił Przewodniczący Rady Gminy, Artur Chowański. 

W okresie międzysesyjnym odbyły się następujące posiedzenia komisji: 

- 22.06 wspólne posiedzenie komisji, 

- 24.06 komisja rewizyjna. 
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Ponadto odbyły się następujące spotkania z udziałem radnych Rady Gminy: 

- 5.06 – Gminny Dzień Dziecka; podziękowania za pomoc finansową dla 

sołtysów (340 zł) oraz radnych (900 zł); 

- 6.06 – szkolenie w Ostrzeszowie dotyczące wsparcia małej 

przedsiębiorczości, w którym uczestniczył radny Jan Kędzia; 

- 11.06 – walne zebranie przedstawicieli GS Kraszewice, w którym brał  

udział Przewodniczący Rady Gminy; 

- 19.06 – II Towarzyskie Zawody w Powożeniu Zaprzęgami Konnymi                      

w Kraszewicach, pomocy w przygotowaniach udzielił radny Sylwester 

Gołdyn; 

- 23.06 – pożegnanie absolwentów gimnazjum (Przewodniczący Rady Gminy 

oraz radna Adela Puchała). 

Następnie głos zabrali przewodniczący komisji: 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 

„W dniu 22.06 odbyło się posiedzenie komisji wspólnych, obradowaliśmy                 

6 godzin, od godz. 9.00 do 15.00, po szerokiej dyskusji wszystkie uchwały                 

i sprawozdania przez komisje wspólne zostały przyjęte pozytywnie.” 

Radny Marcin Cichosz poinformował, że w dniu 24.06. br. odbyło się 

posiedzenie Komisji Rewizyjnej, dotyczące kontroli rozliczenia dotacji na 

działalność sportową prowadzoną na terenie gminy za rok 2015. Informacja               

z kontroli zostanie przedstawiona na kolejnej sesji.  

 

W sprawie informacji nie zgłaszano innych uwag i zapytań. 

Rada Gminy przyjęła powyższe informacje do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt 7. Informacja z działalności GKRPA za rok 2015 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że informacja zostanie 

przedstawiona w kolejnym punkcie porządku obrad. 

Radny Jan Kędzia zaproponował, aby przenieść ww. punkt po podjęciu 

uchwał, przed wnioskami i zapytaniami radnych. 

W wyniku głosowania wniosek został przyjęty przez Radę. 

 (za – 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

 

Punkt  8. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Kraszewice za 2015 

rok oraz sprawozdanie finansowe wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego. 

 

Powyższe sprawozdanie zostało przedstawione przez Skarbnika Gminy.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

Dochody  

Na plan 13.850.150,53 zł dochody wyniosły 14.054.856,50 zł. Stanowi 

to wykonanie w 101,5 %. Porównując do poprzedniego roku dochody 

budżetu wzrosły o 1.642.035,28 zł, czyli o 13,2%. 
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Do powodów nie zrealizowania pełnego planu dochodów należy zaliczyć: 

- uzyskane bardzo małe dochody z czynszów dzierżawnych za tereny 

łowieckie płacone przez koła łowiecki. Dochody te są uzyskiwane za 

pośrednictwem Starostwa Powiatowego, 

- wyższe niż planowano wpływy zanotowano z wynajmu miejsc 

noclegowych. 

 

Wydatki  

Wydatki w 2015 roku na plan 13.550.461,53 zł wyniosły 13.151.488,87 

zł tj. 97,0%. Porównując do poprzedniego roku wydatki budżetu były niższe  

o 506.021 zł tj. 4,0 %. 

Powodem spadku poziomu wydatków były duże inwestycje 

realizowane w naszej gminie w 2014 rok. Wydatki majątkowe są mniejsze                

o 1,0 mln zł, które realizowano z przy wykorzystaniu kredytu bankowego. 

Wynika to także z przygotowywania w br. kilku inwestycji do realizacji przy 

pozyskaniu funduszy zewnętrznych.  

 

Przyczyny największych odstępstw w wykonaniu planu (różnice 

przekraczające 5%): 

- mniejsze niż planowano wydatki na inwestycje, 

- racjonalniejsze wydawanie środków na niektóre zadania, 

- niewykorzystana rezerwa na zarządzanie kryzysowe. 

 

Przychody i rozchody budżetu 

Budżet na 31.12.2015r. wykonano z nadwyżką budżetową wynoszącą 

903.367,63 na planowaną 299.689 zł.  

 

Na przychody budżetu składały się przychody z tytułu przyjęcia do budżetu 

wolnych środków z lat poprzednich w wysokości 220.000 zł (wykonanie 

475.450,75 zł). Środki te w ciągu roku zwiększyły wydatki bieżące oraz 

inwestycje. Uzyskano spłatę udzielonej wcześniej pożyczki w kwocie 

49.200,00 zł.  

 

W rozchodach mamy spłatę kredytów i pożyczek na kwotę 568.888,92 zł 

(plan 568.889 zł). 

 

Zadłużenie 

Zadłużenie gminy z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek na dzień              

31 grudnia 2015r. wyniosło kwotę 560.000 zł. Jest to spadek w porównaniu            

z poprzednim rokiem o 568.888,92 zł. 

 

W sprawie przedstawionego sprawozdania nie zgłaszano uwag i zapytań. 

Rada Gminy przyjęła powyższą informację do akceptującej wiadomości. 
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Punkt 9. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej                       

o sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy Kraszewice za 2015 rok 

wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. 

 

Wójt Gminy przedstawił Uchwałę Nr SO-0954/59/4/Ka/2016 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 

10.05.2016 r. w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta 

Gminy Kraszewice sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za rok 2015 

wraz z objaśnieniami i informacją o stanie mienia jednostki.  

Opinia stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

W powyższej sprawie nie zgłaszano uwag i zapytań.  

 

Punkt 10. Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu                               

i sprawozdaniem finansowym. 

         W sprawie przedstawionych sprawozdań nie zgłaszano uwag ani 

zapytań.  

 

Punkt 11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania                     

z wykonania budżetu za 2015 rok wraz ze sprawozdaniem finansowym. 

Uchwała została przedstawiona przez Skarbnika Gminy. 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

14 radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XIX/107/2016                  

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu za 2015 rok 

wraz ze sprawozdaniem finansowym  (za - 14 głosów, przeciw – 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów),  

która stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

W głosowaniu uczestniczył nieobecny na otwarciu obrad radny Radosław 

Gatkowski. 

Nieobecna podczas głosowania radna Małgorzata Broniecka.  

 

Punkt 12. Przedstawienie Uchwały nr 1/2016 Komisji Rewizyjnej z dnia 

13 maja 2016r. w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Kraszewice za 

2015 rok.  

W powyższej sprawie głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Radny Marcin Cichosz i odczytał Uchwałę Nr 1 Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy w Kraszewicach z dnia 13 maja 2016 r. w sprawie absolutorium, 

pozytywnie oceniającej wykonanie budżetu gminy Kraszewice za rok 2015                

i wnioskującej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Kraszewice za 

2015 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

Ponieważ w sprawie uchwały nie zgłaszano uwag i zapytań, Rada 

Gminy przyjęła uchwałę Komisji Rewizyjnej do akceptującej wiadomości. 
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Punkt 13. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej                       

o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kraszewice o udzielenie 

absolutorium dla Wójta za 2015 rok. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Marcin Cichosz odczytał 

Uchwałę nr SO-0955/41/4/Ka/2016 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 1 czerwca 2016 r. w sprawie wyrażenia 

opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kraszewice o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy Kraszewice za 2015 r. 

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 

wyraził opinię, iż wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kraszewice                   

w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium za 2015 r. został 

opracowany zgodnie z wymogami prawa i jest uzasadniony.  

Opinia stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

W powyższej sprawie zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radna Adela Puchała zwróciła uwagę, że zgodnie z opinią RIO Komisja 

Rewizyjna rozpatrując sprawozdanie nie poczyniła z tego tytułu żadnych 

ustaleń ani wniosków. Zdaniem radnej uchwała komisji jest obszerna, zawiera 

wiele zapisów oraz ustaleń. Zachodzi zatem pytanie, skąd wynika ocena RIO.  

Radna Małgorzata Broniecka wyjaśniła, że komisja rewizyjna podczas każdej 

kontroli zapisuje wnioski, których nie zamieszczano w uchwale dotyczącej 

oceny budżetu za rok ubiegły. W treści uchwały zawarto natomiast wszystkie 

aspekty, które zgodnie z przepisami prawa powinny się znaleźć we wniosku 

komisji rewizyjnej o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy. 

 

 Ponieważ w sprawie opinii RIO nie zgłaszano innych uwag i zapytań. 

Rada Gminy przyjęła ww. opinię do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt 14. Głosowanie w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy 

Kraszewice za 2015 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie 

udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Kraszewice. 

 W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

15 radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XIX/108/2016              

w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Kraszewice (za - 15 

głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów),  

która stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

W głosowaniu uczestniczyła nieobecna poprzednio radna Małgorzata 

Broniecka.  

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych na stan 15 radnych. 
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Wójt Gminy przekazał podziękowania za udzielenie absolutorium                            

i pozytywną ocenę pracy w roku 2015, który stanowił pierwszy pełny rok 

pracy na stanowisku Wójta.  

 

Punkt 15. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1)  zmian w budżecie gminy Kraszewice na 2016 rok 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Skarbnika Gminy. 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych przyjęła projekt uchwały (za – 15 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XIX/109/2016 w sprawie  

zmian w budżecie gminy Kraszewice na 2016 rok. 

która stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 2016 

– 2020. 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Skarbnika Gminy. 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych przyjęła projekt uchwały (za – 14 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 1 głos) i podjęła uchwałę Nr XIX/110/2016 w sprawie  

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 

2016 – 2020, 

która stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

3) wniesienia wkładu pieniężnego do Spółki Oświetlenie Uliczne i Drogowe 

Sp. z o.o. z siedzibą w Kaliszu, 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Skarbnika Gminy. 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych przyjęła projekt uchwały (za – 14 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 1 głos) i podjęła uchwałę Nr XIX/111/2016 w sprawie  

wniesienia wkładu pieniężnego do Spółki Oświetlenie Uliczne i Drogowe 

Sp. z o.o. z siedzibą w Kaliszu, 

która stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
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4) procedury uchwalania budżetu oraz rodzaju materiałów towarzyszących 

projektowi budżetu, 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Wójta Gminy, który 

poinformował, że zgodnie z wytycznymi RIO należało dokonać pewnych 

zmian w treści uchwały. 

W sprawie przedstawionego projektu uchwały zgłoszono następujące   

uwagi i zapytania: 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 

„W § 2, tam gdzie jest „zostaje przekazany do Skarbnika w terminie do 15. 

października” był zapis „do urzędu gminy”; sprawozdania z zebrań wiejskich 

powinniśmy składać w Urzędzie Gminy na sekretariat, czy biuro podawcze; 

do skarbnika nie bardzo jest zrozumiałe, wydaje mi się, że bardziej 

prawidłowo byłoby „do urzędu gminy”.” 

Skarbnik Gminy wyjaśnił, że intencją zapisu było wskazanie osoby 

odpowiedzialnej za zadanie, aby wnioski trafiały na właściwe stanowisko. 

Można jednak dokonać zmiany zapisu, tak aby wnioski trafiały do 

sekretariatu urzędu, a następnie będą kierowane do Skarbnika Gminy. 

Przekazywanie wniosków na właściwe stanowiska jest wewnętrzną sprawą 

Urzędu.  

Radna Adela Puchała zwróciła uwagę, że propozycja radnego jest dobra                     

i można ją wprowadzić, jednak zapisy uchwały powinny być zgodne                       

z zaleceniami RIO.  

Wójt Gminy stwierdził, że zapis § 2 można ująć w następujący sposób: 

„Przekazane do Skarbnika poprzez złożenie w biurze podawczym Urzędu.” 

Wtedy będzie wiadomo, że Skarbnik jest adresatem korespondencji. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 

„Wnioski powinny być pisane do Wójta i Rady Gminy, a nie do Skarbnika. 

Jeszcze mam takie pytanie, w § 4 pkt. 2 „Wójt podaje do publicznej 

wiadomości projekt uchwały budżetowej poprzez wyłożenie do wglądu                  

w Biurze obsługi Rady Gminy oraz umieszczeniu w Biuletynie Informacji 

Publicznej i stronie internetowej Urzędu.” Chciałem się dowiedzieć, jak to 

będzie wyglądać od strony technicznej, czy ten projekt będzie umieszczony  

w uchwałach, czy na głównej stronie.” 

Skarbnik Gminy odp., że projekt budżetu w wersji elektronicznej zostanie 

umieszczony na stronie Biuletynu Informacji Publicznej, gdzie każdy 

zainteresowany może się z nim zapoznać. 

Radna Adela Puchała zwróciła uwagę na pomyłkowy zapis w § 5 pkt. 4, gdzie 

napisano: „wójt przekłada”, a powinno być „przedkłada”. 

Radny Jan Kędzia stwierdził, że w § 2 pkt. 1 napisano, że protokół z zebrania 

zostaje przekazany do Skarbnika. Zdaniem radnego zamiast protokołu należy 

napisać „uchwała zebrania wiejskiego”, ponieważ zebranie wiejskie jest 

najwyższym organem w sołectwie.  

Skarbnik Gminy wyjaśnił, że protokół odzwierciedla przebieg zebrania, 

wynik głosowania i wnioski mieszkańców, zatwierdzone przez zebranie 

wiejskie. Należy zatem pozostawić ww. zapis bez zmian, nie ma jednak 
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przeszkód, aby przedkładać również uchwałę zebrania wiejskiego. Ważne jest  

przedstawienie najważniejszych ustaleń zebrania.  

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, że Sołtys i Rada Sołecka są 

przedstawicielami mieszkańców, ponieważ zostali przez nich wybrani. 

  

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

          W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

15 radnych przyjęła projekt uchwały wraz ze zgłoszonymi poprawkami (za – 

15 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę 

Nr XIX/112/2016 w sprawie procedury uchwalania budżetu oraz rodzaju 

materiałów towarzyszących projektowi budżetu, 

która stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

 

5) określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi,  

          Projekt uchwały został przedstawiony przez Wójta Gminy. 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

          W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

15 radnych przyjęła projekt uchwały (za – 15 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XIX/113/2016 w sprawie 

określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi,  

która stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

 

6) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kraszewice w 2016 

roku.  

Projekt uchwały został przedstawiony przez Wójta Gminy. Z treści 

uchwały wykreślono wyraz „przytulisko”, który zastąpiono wyrazem 

„schronisko”. Ponadto wskazano lekarza weterynarii, pełniącego całodobowy 

dyżur.    

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych przyjęła projekt uchwały (za – 15 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XIX/114/2016 w sprawie 

przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kraszewice w 2016 

roku, która stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 
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Punkt 7. Informacja z działalności GKRPA za rok 2015. 

Informację przedstawił przewodniczący GKRPA, radny Radosław 

Gatkowski. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  

 

W sprawie sprawozdania zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Skarbnik Gminy poinformował, że w roku 2015 zrealizowano wnioski na 

kwotę 36.579,16 zł, a zatwierdzono przez wójta kwotę 31.000,00 zł. 

Wydatkowano więcej, ponieważ przedłużyło się rozliczenie wniosków z roku 

2014.  

Radna Małgorzata Broniecka zapytała, czy w ramach środków GKRPA 

zaplanowano dofinansowanie dożynek gminnych w roku 2016. 

Skarbnik Gminy odp., że w budżecie gminy zaplanowano kwotę 15 tys. zł                   

z przeznaczeniem na dożynki gminne.   

Wójt Gminy dodał, że należy zwrócić uwagę na cele operacyjne programu, tj. 

propagowanie zdrowego stylu życia, bez używek. Na organizację dożynek 

przewidziano środki w budżecie, więc nie będzie dotacji z GKRPA, ponieważ 

nie ma możliwości przeznaczania środków na imprezy z alkoholem. Wnioski 

o dofinansowanie zadań z GKRPA powinny zawierać opis akcji 

antyalkoholowych, organizowanych w czasie imprezy. Konieczne jest 

realizowanie opisanych założeń, ponieważ w trakcie imprezy można się 

spodziewać kontroli ze strony PARPA. W przypadku naruszenia zasad 

programu można się spodziewać kary nawet do kwoty 5 tys. zł. 

Radny Jan Kędzia zapytał, czy Koła Gospodyń Wiejskich mogą się zwrócić  

o przyznanie dofinansowania na przygotowanie korowodu dożynkowego.  

Wójt Gminy odp., że środki zabezpieczone na dożynki w budżecie powinny 

wystarczyć na zadania związane z organizacją uroczystości. 

Radny Radosław Gatkowski poinformował, że Koła Gospodyń Wiejskich 

oraz jednostki OSP zostały wykreślone z programu GKRPA na rok 2016. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 

„Program podjęliśmy uchwałą i tam wyraźnie pisze, że zakresem działania 

jest także wspomaganie finansowe m.in. KGW.” 

Radna Małgorzata Broniecka zwróciła uwagę, że musi być dokładnie 

określony cel przyznania dofinansowania. 

Radny Radosław Gatkowski stwierdził, że Komisja Rewizyjna przychyliła się 

do tego, że GKRPA nie powinna wspierać finansowo Kół Gospodyń. Ponadto 

wszystkie wydatki są konsultowane na bieżąco z panem Wójtem.  

Radny Ryszard Ilski zapytał, czy kwota 15 tys. zł na dożynki będzie 

przeznaczona dla organizatora, czy dla wszystkich sołectw, biorących udział 

w uroczystości, np. na przygotowanie korowodów. 

Radna Małgorzata Broniecka przypomniała, że każde Koło ma przyznane 

środki z budżetu gminy na swoją działalność. 

Wójt Gminy stwierdził, że nie praktykowano przyznawania środków dla osób 

przygotowujących korowód dożynkowy. Pomoc finansowa będzie zatem 

przeznaczona dla organizatora uroczystości. W ubiegłym roku ustalono 
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wspólnie z organizatorami, jakie wydatki będą realizowane w ramach 

przyznanej kwoty. Środki pozyskane w ramach sponsoringu są dodatkową 

pomocą, poza budżetem gminy. Nigdy nie wyodrębniano kwoty na korowód 

z budżetu gminy, ani ze środków GKRPA. 

Radna Małgorzata Broniecka przypomniała, że kilka lat temu praktykowano 

zwyczaj, w którym uczestnicy korowodu otrzymywali paczkę                                 

z poczęstunkiem ze stołu dożynkowego. Następnie wprowadzono zwyczaj, 

zgodnie z którym uczestnicy są zapraszani na wspólną konsumpcję do sali, 

gdzie mają wyznaczone miejsca. Nie ma zatem powodu przeznaczania 

dodatkowych środków na korowód. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził co następuje: 

„Ja jestem za tym, co powiedziała radna Broniecka, żeby tak pozostało. 

Korowody wioski sobie zrobią same, a stoły zachować dla poszczególnych 

sołectw.” 

 

W sprawie informacji nie zgłaszano innych uwag i zapytań.  

Rada Gminy przyjęła powyższą informację do akceptującej wiadomości 

 

 

Punkt 16. Wnioski i zapytania radnych. 

1) Radna Małgorzata Broniecka zwróciła uwagę na problem poboczy przy 

drodze gminnej w Jaźwinach, która nie była remontowana w ubiegłym roku               

i jest w złym stanie. Prośba, aby chociaż z jednej strony zerwać pobocze, aby 

woda z nawierzchni miała możliwość odpływu. 

Wójt Gminy odp., że w ubiegłym roku przygotowano wniosek                               

o dofinansowanie zadania w ramach przebudowy dróg lokalnych, który 

jednak nie uzyskał akceptacji. W chwili obecnej znowelizowane przepisy dają 

możliwość zakwalifikowania się do programu. Natomiast, co do zerwania 

poboczy, to zadanie jest do wykonania po wstępnej wycenie. Problemem  jest 

jednak niszczenie nawierzchni drogi przez mieszkańców, zwłaszcza na 

odcinku od wjazdu do miejscowości do sklepu. Jeżeli chodzi                                  

o odprowadzenie wody z drogi, to zostanie zorganizowany objazd dróg                     

z udziałem projektanta, który naniesie odpowiednie poprawki w tym zakresie. 

2) Radny Radosław Gatkowski zapytał, kiedy planuje się prace przy 

budowie chodnika w Mącznikach.  

Wójt Gminy odp., że roboty budowalne rozpoczną się pod koniec czerwca.  

3) Radny Ryszard Ilski zapytał, kiedy planuje się prace przy poboczach                   

w m. Jelenie Folusz.  

Wójt Gminy odp., że prace są prowadzone sukcesywnie, w miarę potrzeb. Na 

pewno czyszczenie poboczy będzie również w m. Jelenie Folusz. 

4) Sołtys Józef Adamus poruszył następujące sprawy: 

- zwrócił uwagę, że przy zbiórce odpadów wielkogabarytowych nie zabrano 

opon dużych rozmiarów; w poprzednich zbiórkach odbierano wszystkie 

opony, a teraz powstał problem, gdzie umieścić pozostawione opony; 
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- przypomniał o koniczności wykoszenia poboczy od Głuszyny w kierunku 

Czajkowa, gdzie prowadzi trasa pielgrzymkowa; 

- zapytał, czy aktualne jest dokończenie chodnika w Głuszynie, co jest ważne 

ze względu na poprawę bezpieczeństwa na skrzyżowaniu. 

Wójt Gminy odp., że firma zabierała odpady tylko od osób prywatnych, a nie 

od przedsiębiorstw, które mają obowiązek indywidualnego utylizowania 

odpadów. Projekt zmiany organizacji ruchu na skrzyżowaniu w Głuszynie 

został złożony w wydziale budownictwa Starostwa Powiatowego                           

w Ostrzeszowie. Natomiast, co do budowy chodnika, to realizacja na pewno 

będzie w bieżącym roku w okresie letnim. 

5) Radny Jan Kędzia przypomniał o potrzebie uporządkowania chodnika oraz 

przystanku autobusowego przy ul. Wieluńskiej przez pracowników 

interwencyjnych. 

6) Wójt Gminy przekazał obecnym zaproszenie na festyn z okazji Święta 

Gminy Kraszewice oraz przedstawił program imprezy.  

7) Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że kolejna sesja odbędzie się 

pod koniec sierpnia oraz przekazał życzenia udanego wypoczynku 

wakacyjnego. 

  

 

Punkt 17. Odpowiedzi na wnioski i zapytania.  

Odpowiedzi na wnioski i zapytania były udzielone w trakcie zadawania 

pytań. 

 

Punkt 18. Zakończenie obrad sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy Artur Chowański podziękował Radzie Gminy, Wójtowi Gminy, 

Skarbnikowi Gminy, dyrektorom szkół, sołtysom i pozostałym uczestnikom 

za udział w obradach - zamykając tym samym o godz. 1230 XIX sesję Rady 

Gminy Kraszewice.  

 

 

   Protokołowała:                             Sekretarz Obrad  

XIX sesji Rady Gminy 

/-/ Paulina Gajdka                       

                    /-/ Jan Kędzia  
 


